
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 133 

af 21. juni 2006 fra Folketingets Arbejdsmarkedsudvalg (Alm. 

del). 

Spørgsmål nr. 133: 

”Vil ministeren indhente de tilsvarende tal for årene 2001 til og med 2005, 

som er indeholdt i Ankestyrelsens undersøgelse, jf. alm. del - bilag 196, der 

blev offentligjort den 6. april 2006 baseret på 2004 tallene.” 

 

 

Svar:  

Der er netop sket og vil indenfor forholdsvis kort tid ske meget på sygedag-

pengeområdet. Sidste år fik vi nye visitations- og opfølgningsregler. Der er 

netop trådt en ny sygedagpengelov i kraft, som set ud fra et forvaltnings-

synspunkt har nogle klare fordele. Den er af en klarere opbygning end den 

tidligere, en række væsentlige bestemmelser er overført fra bekendtgørelsen 

til loven, og den praksis, der har udviklet sig i løbet af de sidste 16 år, er 

skrevet ind i loven. 

 

Ved siden af den nye lov er der andre større ændringer undervejs, som jeg er 

overbevist om får en positiv betydning for kvaliteten af kommunernes og 

ankeinstansernes afgørelser på sygedagpengeområdet. 

 

Her tænker jeg på sammenlægningen af kommunerne, og ændringen af am-

terne, som alt andet lige vil betyde en større ensartethed i afgørelserne. Jeg 

tænker også på sammenlægningerne og den nye organisering, herunder op-

rettelsen af jobcentre, som i hver enhed vil betyde en større koncentration af 

juridisk ekspertise til at klare de opgaver, som ligger i kommunernes sagsbe-

handling på bl.a. sygedagpengeområdet. Endelig forventer jeg mig en del af 

Ankestyrelsens arbejde med praksiskoordineringen og med videreudviklin-

gen heraf. 

 

På den baggrund mener jeg ikke, at det ville være hensigtsmæssigt at bruge 

kræfter på at indhente nye tal om omgørelsesprocenter i sager, der er truffet 

afgørelse i for op til 6 år siden. 

 

 

Juli 2006 
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